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در نشستی با روسای اتحادیه ها و اصناف کشور:

پزشکیان: نباید عده ای فکر کنند 
عقل کل هستند

ضرورت مشارکت و نقش آفرینی

 همه آحاد ملت
2

تحلیل این خبر را در ستون »تحلیل خبر« بخوانید
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معاون اول رئیس جمهور در جلسه ای 
در خصوص مدیریت سرمایه اجتماعی کشور:

شیوه کنونی اداره کشور، 
پس از جنگ، قابل تداوم 

نیست
نباید اجازه دهیم سرمایه اجتماعی از دست برود
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میلیارد   3 سرمایه گذاری  بدون  برق  »بحران  است:  گفته  نیرو  وزیر 
تأمین  دولت  توسط  باید  یا  سنگین  مبلغ  این  نمی شود«  حل  دلاری 
این  از  معجونی  یا  خارجی  و  داخلی  خصوصی  بخش  توسط  یا  شود 
با این وضعیت  باشد. حال کدامیک در شرایط کنونی کشور ما،  دو 
بودجه  برویم؛  دولت  سراغ  ابتدا  است؟  شدنی  اقتصادی،  آشفته 
کشور در سال 1404 به دلار چقدر است؟ اگر قیمت دلار را حدود 
به   1404 سال  بودجه  بیشتر(  )نه  بگیریم  تومان   70000  -  80000

دلار حدود 130 میلیارد دلار است.
اگر دولت بخواهد اولویت را به تأمین برق بدهد و سایر هزینه ها را 

وارد عمل شود.  با سرعت  تنظیم کند، می تواند  مبنای آن  بر 
و  کم  یا  و  حذف  می توان  را  بودجه  مصرف  محل های  برخی  طبیعتاً 
هرحال  به  باشد.  داشته  وجود  آن  برای  عزمی  باید  فقط  کرد  زیاد 
به  ایرانی  میلیون   85 زندگی  باشد  داشته  ادامه  اگر  برق  بحران 
نیروهای  و  شده  تعطیل  نیمه  مشاغل  از  بسیاری  و  می افتد  مخاطره 
لطمات  و  اقتصاد کشور صدمات  به  نهایتاً  و  شد  خواهند  بیکار  کار، 
زندگی  گلوگاه  این  به  دولت  که  بهتر  چه  پس  می شود،  وارد  جدی 
از  برق،  نیاز  مورد  اعتبار  تخصیص  با  و  کند  ویژه  توجه  مردم 

کند. جلوگیری  در کشور  آتی  بحران های 
با  خبری  مختلف  منابع  که  طور  آن  داخلی،  خصوصی  بخش  اما 
را  کشور  اقتصاد  درصد   20 حدود  گفته اند،  زیاد  و  کم  مقداری 
3 میلیارد  در دست دارد و سرمایه گذاری آن در صنعت برق درحد 
آینده سرمایه گذاری  ویژه که سرنوشت  به  بود  نخواهد  دلار، آسان 

نیست. تضمین شده  و  بوده  نامشخص  ما  در کشور 
و  شرایط سخت  دلیل  به  نیز  خارجی  بخش خصوصی  سرمایه گذاران 
آنها  هستند.  کردن  ریسک  به  حاضر  کمتر  کشور،  اقتصاد  ناپایدار 
امنیت  ضریب  که  می کنند  سرمایه گذاری  کشورهایی  در  معمولاً 
بتوانند  خاطر  آرامش  و  اعتماد  با  و  باشد  مطلوب  بسیار  اقتصادی 

برسند.  معلوم و مطمئن  منافع و سود  به  به آورده خود  نسبت 
کشور  برق  صنعت  در  که  داشت  امید  نمی توان  اینها  از  پس 

کنند. کلان  سرمایه گذاری 
به سرمایه گذاران بخش خصوصی داخلی و خارجی  اگر دولت  البته 
تضمین بدهد احتمال مشارکت آنها در این پروژه و سایر پروژه های 
کشور وجود دارد لذا دولت بر این اساس می تواند بصورت مشترک 
با بخش خصوصی داخلی و خارجی، مشکل برق کشور را حل کند.

2

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب شیراز:

 مخزن ۲۰ هزار مترمکعبی 
سلطان آباد گامی مؤثر 

در ارتقای پایداری تأمین آب 
جنوب شیراز

4

طرح بخشودگی جرائم دیرکرد در بانک 
قرض الحسنه مهر ایران تمدید شد

معاون هنری سینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی

استان فارس خبرداد؛

آغاز سوگواره فرهنگی و هنری 
»چهارسوقِ سوگ« در شیراز

2

عضو کمیسیون امنیت ملی: 

آتش بس را نباید پیروزی تلقی کنیم
1تشکیل شبکه اطلاعاتی رژیم صهیونیستی وآمریکا در داخل ایران

تحلیل این خبر را در ستون »تحلیل خبر« بخوانید

وزیر نیرو: 

بحران برق بدون سرمایه گذاری 

3 میلیارد دلاری حل نمی شود

رژیم  به  بیچارگی  تحمیل  یعنی  بود،  ما  مدنظر  آنچه  با  آتش بس 
صهیونیستی و ایجاد وضعیتی که در آینده برای ما وجه بازدارندگی داشته 
به صورت  ترامپ، خود  یعنی شخص  نیفتاد. طرف آمریکایی،  اتفاق  باشد، 
مستقیم در این قضایا دخیل و مسئول است؛ هم او به ایران حمله کرده، هم 
رژیم صهیونیستی که عامل منطقه ای اوست لذا نمی توانیم این را به عنوان 

یک پیروزی تلقی کنیم.
عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس شورای اسلامی تاکید دارد که آتش بس با 
رژیم صهیونیستی وجه بازدارندگی ایجاد نکرده و نمی توانیم این را به عنوان 

یک پیروزی تلقی کنیم.
و  آمریکایی ها  که  است  معتقد  دوازدهم  مجلس  در  تهران  مردم  نماینده   
ایران شبکه های اطلاعاتی و عناصر نفوذی را  رژیم صهیونیستی در داخل 

طی نزدیک به یک دهه اخیر پرورش داده اند. 
گفتگوی تابناک با ابوالفضل ظهره وند عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس 

شورای اسلامی را در ادامه بخوانید:
 *ارزیابی شما از آتش بس اعلام شده توسط ترامپ بین رژیم صهیونیستی 

و ایران چیست؟
 آتش بس با آنچه مدنظر ما بود، یعنی تحمیل بیچارگی به رژیم صهیونیستی 
و ایجاد وضعیتی که در آینده برای ما وجه بازدارندگی داشته باشد، اتفاق 
در  مستقیم  به صورت  خود  ترامپ،  یعنی شخص  آمریکایی،  طرف  نیفتاد. 
رژیم  هم  کرده،  حمله  ایران  به  او  هم  است؛  مسئول  و  دخیل  قضایا  این 
صهیونیستی که عامل منطقه ای اوست لذا نمی توانیم این را به عنوان یک 

پیروزی تلقی کنیم.
 *آیا این آتش بس صرفاً یک پوشش سیاسی بوده؟

 به هر حال امکان نقض آتش بس در هر لحظه ای وجود دارد، همان طور که 
در پنجاه، شصت سال اخیر، آتش بس ها در بسیاری از نقاط دنیا نقض شده اند 

و آسیب های زیادی به کشورها وارد کرده اند.
*یعنی اعتقاد دارید آتش بس برای ما آورده ای نداشته؟

بلکه  نبودیم  فشار  تحت  ما  ندارد.  ما  برای  آورده ای  آتش بس  این  نه،   
این رژیم صهیونیستی بود که تحت فشار قرار گرفته بود و باید وادارش 
او  از  و  شود  محکوم  بپذیرد،  را  ایران  به  تجاوز  مسئولیت  که  می کردیم 
غرامت بگیریم که متأسفانه همه اینها منتفی شد. ضمن اینکه آنها آتش بس 
القا کنند  این تصویر را  انجام مذاکره پذیرفته اند و می خواهند  را به شرط 
که اگر با ما کاری نداشته باشند ما هم با آنها کاری نداریم اما در حالیکه 
و  هسته ای  زیرساخت های  شود  مطمئن  می خواهد  می کند  اعلام  نتانیاهو 
موشکی ایران از بین رفته اند، مشخص است که قصد دارد بازی را در قالب 

مداخله در موقعیت های داخلی ایران ادامه دهد.
 *به نظر شما خواسته هایی را مطرح می کنند؟

ما  تاسیسات و سایت های هسته ای  از  بازرسی  بازدید و  دارند   حتماً قصد 
انجام دهند و این چیزی نیست که ما بخواهیم به آن تن بدهیم. ما فعلًا باید 
مسئله عضویت در NPT و آژانس بین المللی انرژی اتمی را به حالت تعلیق 

درآوریم و تأسیسات هسته ای خود را از نظارت آژانس خارج کنیم. 
*یعنی معتقدید این آتش بس ابزار تاکتیکی برای فریب و بازیابی قدرت 

نظامی دشمن است؟
 بدون شک. آنها با خریدن زمان تلاش دارند این شرایط سخت را پشت 
به  توجه  با  به ویژه  شوند.  ما  با  درگیری  میدان  وارد  مجدد  و  بگذارند  سر 
اینکه آمریکایی ها و رژیم صهیونیستی در داخل ایران شبکه های اطلاعاتی و 

عناصر نفوذی را طی نزدیک به یک دهه اخیر شکل داده و پرورش داده اند. 
این عناصر از نگاه آنها سرمایه های ژئوپولیتیکی محسوب می شوند و حتماً 
از آنها علیه ایران استفاده خواهند کرد. این نکته بسیار مهمی است که باید 

مورد توجه قرار گیرد.
 *نظر شما درباره ادامه مذاکرات با آمریکایی ها چیست؟ 

 به نظر من این مذاکرات هرگز آورده ای برای ما نداشته است. در دو - سه 
دهه اخیر دوستان اصلاح طلب ما تلاش کردند ایران را وارد نظام غربی کنند 
و در این مسیر معمولًا ما امتیاز دادیم اما نه تنها مشکلات مان حل نشد بلکه 

اجازه نفوذ به آنها داده شد.
*آیا در این موقعیت، ادامه مذاکره تصمیم درستی هست؟

استفاده  ایران  داخل  در  نفوذ  و  سلطه خود  اثبات  برای  مذاکرات  از  آنها   
کردند. همین پنج دور مذاکره گذشته را ببینید؛ نتیجه مذاکرات را پیش از 
دور ششم دیدیم که منجر به یک نوع کودتای مشترک میان آمریکا، رژیم 
صهیونیستی و کشورهای غربی شد که فرماندهان و دانشمندان هسته ای ما را 
هدف قرار دادند و برای امنیت ملی ما تهدیدات جدی ایجاد کردند؛ بنابراین 

مذاکره با غربی ها چیزی جز تله، مهار و کنترل ایران نبوده و نخواهد بود.
 *با توجه به دستگیری برخی عناصر خرابکار از میان اتباع، نظر شما در 

مورد عدم بررسی جدی این موضوع از سوی مجلس و دولت چیست؟ 
ما باید موضوع اتباع و مهاجران خارجی را از کسانی که از داخل افغانستان 
افراد  این  باید  کنیم.  جدا  شده اند  سازمان دهی  آمریکا  و  طالبان  توسط 
برنامه ریزی  بازگشت شان  برای  امکان  صورت  در  و  ساماندهی  شناسایی، 

شود که متأسفانه این کار به طور کامل انجام نشده است. 
در میان این ۷ میلیون مهاجر ممکن است ۲۰ هزار نفر مشکل دار باشند اما 
نمی توان گناه آنها را بر گردن همه گذاشت. افرادی که دستگیر شده اند، 

سابقه همکاری با آمریکا داشته اند.
 *ولی در میان آنها عناصر نفوذی زیادی شناسایی و دستگیر شدند؟!

 در میان این ۷ میلیون مهاجر ممکن است ۲۰ هزار نفر مشکل دار باشند اما 
نمی توان گناه آنها را بر گردن همه گذاشت. افرادی که دستگیر شده اند، 
سابقه همکاری با آمریکا داشته اند. از سوی دیگر از طریق مرز کردستان 
و توسط کولبرها تجهیزات تروریستی به داخل منتقل می شوند. این جوانان 
بی هویت، آموزش دیده اند و معلوم نیست از کجا می آیند. باید حساب این 
افراد را از کسانی که سال هاست در ایران زندگی می کنند، کار می کنند و 

ایرانی ها به آنها اعتماد دارند جدا کنیم.
ارزیابی  چطور  اسرائیل  با  جنگ  در  را  ایران  هوایی  پدافند  *عملکرد   

می کنید؟
 پدافند هوایی ما با توجه به حجم وسیع تهاجم دشمن، آن هم با استفاده از 
آخرین تکنولوژی ها بسیار خوب بود و جای تقدیر و تشکر دارد اما باید 
با  همکاری  است  لازم  برود.  بالاتر  نیز  این  از  هوایی کشور  پدافند  سطح 

شرکای راهبردی مان مانند روسیه و چین را جدی تر دنبال کنیم.

عضو کمیسیون امنیت ملی: 

تشکیل شبکه اطلاعاتی رژیم صهیونیستی وآمریکا در داخل ایران
عباس علی آبادی، وزیر نیرو، با تاکید بر اینکه مصرف بی رویه و وابستگی 
به منابع نفتی، کشور را با ناترازی برق مواجه کرده است، اعلام کرد که 
نیروگاه جدید  احداث سالانه ۶۵۰۰ مگاوات  نیاز سالانه برق،  تأمین  برای 
ضروری است که نیازمند بیش از سه میلیارد دلار سرمایه گذاری است و در 

صورت عدم سرمایه گذاری، ثبات شبکه برق به خطر می افتد.
اینکه بدون سرمایه گذاری، بحران برق کشور حل  با تأکید بر  وزیر نیرو 
نخواهد شد، گفت: مصرف بی رویه انرژی و وابستگی طولانی به منابع نفتی 
موجب ناترازی در تأمین برق شده است و چاره ای جز تغییر نگرش در نحوه 

مصرف و تقویت زیرساخت ها نیست.
و  آبرسانی  وضعیت  بررسی  جلسه  در  علی آبادی  عباس  ایرنا،  گزارش  به 
برق  سالانه  نیاز  تأمین  برای  کرد:  اظهار  ساوه  در  مرکزی  استان  انرژی 
احداث  جدید  نیروگاه  مگاوات   ۵۰۰ و  هزار   ۶ حدود  سالانه  باید  کشور، 
دلار  میلیارد  سه  از  بیش  نیازمند  نیروگاه  میزان  این  احداث  تنها  که  شود 

سرمایه گذاری است.
وی افزود: اگر سرمایه گذاری کافی صورت نگیرد، نه تنها امکان پاسخگویی 

به نیاز مصرف وجود ندارد، بلکه ثبات شبکه برق نیز به خطر می افتد.
علی آبادی تصریح کرد: در شرایط فعلی، میان هزینه تولید و قیمت فروش 
با  تولید و  بالا  بسیار  با قیمت  فاجعه بار وجود دارد؛ برق را  برق فاصله ای 
قیمتی بسیار پایین به مصرف کننده عرضه می کنیم، که این روند اقتصادی 

نیست و پایداری ندارد.
دهه  سه  در  در کشور گفت:  مصرف  مستمر  رشد  به  اشاره  با  نیرو  وزیر 
گذشته، مصرف برق به طور مداوم افزایش یافته است و اکنون برای رسیدن 
به سطح تعادل، باید نیروگاه هایی با مجموع ظرفیت ۶ هزار و ۵۰۰ مگاوات 

در سال احداث شود.
علی آبادی ضمن اشاره به چالش های ساختاری گفت: ما در گذشته به دلیل 
درآمدهای نفتی، زیرساخت ها را بدون لحاظ اقتصاد مصرف بنا کرده ایم و 

این روند باید اصلاح شود.
او ادامه داد: رهبر معظم انقلاب نیز تأکید کرده اند که مصرف بی رویه و 
اسراف نباید ادامه پیدا کند، اما ما همچنان جزو بد مصرف ترین کشورهای 

جهان در حوزه آب و برق هستیم.
و  نگرشی  تحول  مسیر  از  صرفاً  انرژی  بحران  حل  کرد:  خاطرنشان  وی 

اصلاح رفتار مصرفی ممکن است و باید به جای انتظار برای منابع رایگان، 
برای هر لیتر آب و هر کیلووات برق ارزش اقتصادی قائل شویم.

علی آبادی با اشاره به پروژه های مهم صنعتی گفت: اکنون بخش خصوصی، 
باید  اما  کند،  سرمایه گذاری  جدید  نیروگاه  ساخت  برای  دارد  آمادگی 
شرایط خرید تضمینی برق با قیمت واقعی فراهم شود تا این سرمایه گذاری 
زمینه  در  مجلس  طرح های  به  اشاره  با  همچنین  باشد.وی  توجیه پذیر 
تعرفه گذاری انرژی گفت: طرح هایی نظیر تفکیک مصرف پایه و مازاد، که 
مشترکان را نسبت به مصرف هوشمندانه تر تشویق کند، می تواند بخشی از 
چالش ها را کاهش دهد.او اضافه کرد: باید میزان مشخصی از مصرف را با 
قیمت ثابت و یارانه ای برای همه تعریف کنیم و مصرف مازاد را به قیمت 
این روند هم عادلانه تر است و هم موجب  به مردم عرضه کنیم و  واقعی 

پایداری صنعت برق خواهد شد.
وزیر نیرو گفت: باید ظرفیت های منطقه ای به صورت اختصاصی شناسایی 
و استفاده شود. به عنوان مثال، پتانسیل های ساوه و اراک متفاوت هستند 
و الگوهای توسعه انرژی در این مناطق باید متناسب با واقعیت های محلی 

طراحی شود.
وزارت  نیز گفت که  شازند  نیروگاه  در  مازوت سوزی  در خصوص  وی 
نیرو در این بخش ماموریتی ندارد و در صورتی که این مأموریت به این 
وزارتخانه محول شود با استفاده از ابزار و راهکاری های موجود این مسئله 
را بررسی خواهیم کرد.علی ابادی در خصوص طرح آبرسانی به ساوه نیز 
یادآور شد: تلاش می شود که بتوانیم بخش اضطراری آن تا پایان تیر ماه به 

سرانجام برسد و اعتبارات مورد نیاز آن نیز تأمین خواهد شد.

وزیر نیرو: 

1

نحوه واردات خودروهای لوکس پس از ۱۳ سال ممنوعیت توسط سازمان 
توسعه تجارت ایران ابلاغ شد.

به گزارش خبرگزاری ایلنا، بخشنامه سازمان توسعه تجارت ایران موضوع 
آیین نامه اجرایی بند ر تبصره ۱ ماده واحده قانون بودجه سال ۱۴۰۴ کل 
مقررات  دفتر  مدیرکل  توسط  خودرو(   انواع  واردات  )موضوع  کشور 
صادرات و واردات معاونت برنامه ریزی و مقررات سازمان توسعه تجارت 

ایران ابلاغ شد.
براساس این بخشنامه واردات ۱۳ هزار دستگاه خودروی لوکس پیش بینی 

شده و ۶۳۵ میلیون یورو نیز ارز برای آن اختصاص یافت.
با  به خودروهای  میلیون یورو مربوط  بین ۸ هزار دستگاه و ۳۶۰  این  از 
حجم موتوری ۲۵۰۰ تا ۳۰۰۰ سی سی است که تعرفه ۱۸۰ درصدی برای 

آن در نظر گرفته شده است. پنج هزار دستگاه و ۲۷۵ میلیون یورو نیز برای 
واردات خودروهای با حجم موتور بالای ۳۰۰۰ سی سی پیش بینی شده که 

تعرفه این گروه نیز به ۱۹۰ درصد می رسد.

ازسوی سازمان توسعه تجارت؛


